
Protokół Nr XIV/19

z XIV sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 27 sierpnia 2019 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 17:25)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XIV sesji Rady Miasta Piły otworzyła Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Rady odczytała tekst w sprawie obowiązku informacyjnego dotyczącego ochrony

danych osobowych: “W związku z faktem, że podczas transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń

rejestrujących obrazu i dźwięku obrad sesji Rady Miasta Piły ma miejsce przetwarzanie danych

osobowych osób uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych

danych ujawnionych przez rozmówców, uprzejmie informuję, że obowiązek informacyjny wobec

tych osób spełniany jest poprzez:

• wyemitowanie przed rozpoczęciem każdej sesji Rady Miasta Piły planszy z treścią klauzuli

obowiązku informacyjnego,

• wywieszenie treści klauzuli  obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych lokalu,

w którym odbywają się obrady sesji Rady Miasta Piły.

Proszę, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady Miasta Piły zapoznała się

z treścią informacji”.

Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Sławomir Wegner i Krzysztof Zając) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał

oraz powitała przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do

protokołu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że 19 lipca zmarł Mieczysław

Stankiewicz,  współzałożyciel  i  wieloletni sekretarz Zarządu Osiedla Motylewo. Przewodnicząca

poprosiła o powstanie i uczczenie chwilą ciszy pamięci pana Mieczysława Stankiewicza.

Uczczono minutą ciszy pamięć zmarłego Mieczysława Stankiewicza.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły z 26 sierpnia br.,

prosi  o  wprowadzenie  do  porządku obrad  następujących projektów uchwał:  w sprawie  zmiany



Uchwały  Nr  XLVII/613/14  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  24  czerwca  2014  r.  w  sprawie  ustalenia

przystanków komunikacyjnych, udostępnianych dla  operatorów i  przewoźników oraz warunków

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Piła. - druk

nr 198 oraz w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok - druk nr 199.

Piotr  Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  mamy  możliwość  ustalenia  nowych

przystanków, które ułatwią życie pilanom i z tego wynika wprowadzenie pierwszego z punktów do

porządku obrad. Wprowadzenie drugiego z punktów, dotyczącego zmian w budżecie, podyktowane

jest tym, by jak najszybciej móc wprowadzić dodatkowe kwoty do budżetu.

Radna Maria Miler powiedziała, że rozumie potrzebę wprowadzenia do porządku obrad punktu

dotyczącego przystanków autobusowych,  ale  wprowadzanie  na sesji  punktu dotyczącego zmian

w budżecie jest złą praktyką, bo taki projekt uchwały powinien być rozpatrzony na posiedzeniu

Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Ewelina  Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła powiedziała,  że  23  sierpnia  br.  otrzymaliśmy

z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  uchwałę  kolegium  RIO,  która  zobowiązuje  Miasto  do

skorygowania  uchwały  budżetowej  w  zakresie  dochodów  wprowadzonych  w  lipcu  na  sesji

nadzwyczajnej. Na 10 września został wyznaczony termin, a związku z tym projekt tej uchwały

musiał się znaleźć w porządku dzisiejszej sesji.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu (druk nr 198) do porządku obrad:

Radni przyjęli wniosek 18 głosami “za”, przy 3 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu (druk nr 199) do porządku obrad:

Radni przyjęli wniosek 16 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” i 4 głosach “wstrzymujących

się”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XI

a XIV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 174.
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3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 173.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok -

druk nr 199.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu - druk nr 172.

6. Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  zmieniający  uchwałę nr  XI/101/07 Rady Miasta  Piły

z dnia 26 czerwca 2007 r. w sprawie połączenia jednostek budżetowych o nazwach: Miejski

Zarząd Dróg w Pile oraz Zarząd Zieleni i Cmentarzy Komunalnych w Pile - druk nr 179.

7. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie Pl. Powstańców Warszawy - druk nr 176.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Zesłańców  Sybiru

i Rodła - druk nr 177.

9. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic:

Szybowników, Koszalińskiej i Kołobrzeskiej - druk nr 178.

10.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad

udzielania i rozmiaru obniżek, przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczycieli  niewymienionych

w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę

Piła - druk nr 180.

11.Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/400/166 Rady

Miasta Piły z dnia 25 października 2016 r. w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych

- druk nr 181.

12.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej - druk nr

182.

13.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców pierwszeństwa

w nabyciu budynków użytkowych (garaży) - druk nr 183.

14.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 184.

15.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 185.

16.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy - druk nr 186.
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17.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy - druk

nr 187.

18.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu - druk nr 188.

19.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie

nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów

dzierżawy - druk nr 189.

20.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/613/14 Rady Miasta Piły z dnia 24

czerwca 2014 r.  w sprawie ustalenia  przystanków komunikacyjnych,  udostępnianych dla

operatorów  i  przewoźników  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  przystanków

komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Piła - druk nr 198.

21.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika,  które

pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 190.

22.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika,  które

pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 191

23.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika,  które

pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 192.

24.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika,  które

pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 193.

25.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika,  które

pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 194.

26.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  na  ławnika,  które

pozostawia się bez dalszego biegu - druk nr 195.

27.Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji

o kandydatach na ławników - druk nr 196.

28.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Miasta Piły

- druk nr 197.

29.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 175.

30.Wolne głosy, wnioski i informacje.

31.Zamknięcie obrad.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Zdzisławę  Karpińską,

wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XI, XII i XIII

sesji Rady Miasta Piły.
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Zdzisława Karpińska, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację w sprawie

protokołu z XI sesji Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XI sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Zdzisława Karpińska, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację w sprawie

protokołu z XII sesji Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XII sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Zdzisława Karpińska, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację w sprawie

protokołu z XIII sesji Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XI a XIV

sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
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Radna Maria Miler zapytała o następujące punkty sprawozdania: 35. i 184.

Radny Tomasz Słoboda zapytał o następujące punkty sprawozdania: 51., 132. i 104.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał o następujące punkty sprawozdania: 91. i 167. Radny powiedział

też, że w regulaminie dotyczącym budżetu obywatelskiego jest napisane, że do 31 lipca był termin

na składanie wniosków, a do 15 sierpnia miała być powołana komisja, która ma opiniować wnioski.

Dzisiaj  jest  27  sierpnia  -  powiedział  radny  Pyziak  -  i  na  stronie  Urzędu  nie  ma  informacji

o powstaniu ww. komisji, a w regulaminie jest mowa o tym, że zgłaszający projekt zadania, które

nie  zostało  dopuszczone  do  głosowania  może  w  terminie  7  dni  od  dnia  publikacji  złożyć

umotywowane odwołanie do Prezydenta Miasta Piły. Radny poprosił o komentarz w tej sprawie.

Radny  Tomasz  Jopek powiedział,  że  29  lipca  br.  pojawiła  się  informacja  ws.  otwarcia  ofert

dotyczących rewitalizacji  Wyspy.  Dowiedzieliśmy się,  że przebudowa Wyspy będzie kosztować

około 20 mln zł - powiedział radny Jopek. W związku z ostatnio przeprowadzonym postępowaniem

przetargowym  na  drugą  część  inwestycji,  Miasto  zamierzało  przeznaczyć  na  pierwszą  część

inwestycji 5 mln zł - najtańsza oferta wyniosła 6 mln zł, a na drugą część Miasto zamierzało wydać

12 mln zł - najtańsza oferta to blisko 14 mln zł. Radny Jopek zapytał, z jakiego źródła Prezydent ma

zamiar  pozyskać  brakującą  kwotę  i  poprosił  Prezydenta  o  możliwość  zapoznania  się  z  analizą

przedwykonawczą tej inwestycji, z której wynika przewidywana liczba osób chcących korzystać ze

skateparku.

Radny Ryszard Małecki powiedział, że podczas kwietniowego strajku nauczycieli otrzymaliśmy

informację  z  MEN-u,  że  od  1  września  nauczyciele  otrzymają  podwyżkę.  Radny  zapytał,  czy

Gmina już otrzymała te pieniądze i czy te podwyżki zostaną wypłacone nauczycielom w najbliższy

poniedziałek.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał o 34. punkt sprawozdania.

Radna Gabriela Milska zapytała o następujące punkty sprawozdania: 114., 33. i 97.

Prezydent  Piotr Głowski powiedział,  wracając  do  głosowania  ws.  wprowadzenia  punktów do

porządku obrad, że to była niebezpieczna sytuacja dla stanu prawa i stosowania prawa w naszym

mieście, bo RIO, jako organ, który działa kontrolnie, wydaje wiążące wskazówki i RIO wyznaczyła

termin na usunięcie nieprawidłowości. Prezydent dodał, że ma nadzieję, że nie stanie się normą to,

że nie stosujemy prawa.
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Prezydent Piotr Głowski odpowiadając na pytania radnych powiedział m.in., że:

• Odnosząc się do 35. punktu sprawozdania i uczestnictwa w posiedzeniu polsko-niemieckiej

grupy  roboczej,  Prezydent  powiedział,  że  to  są  polskie  i  niemieckie  samorządy.  Grupa

zajmuje  się  wszystkim,  co  dotyczy  samorządności,  a  te  spotkania  dotyczyły  akurat

młodzieży i uczenia młodzieży otwartości.

• Odnośnie  do  184.  punktu  sprawozdania  i  spotkania  z  panem  Marianem Płóciennikiem,

prezesem  PZZ  Wałcz,  Prezydent  powiedział,  że  spotkania  są  związane  z  planami

zarządzanej przez niego firmy w specjalnej strefie ekonomicznej.

• Odnosząc się do 132. punktu sprawozdania i spotkania z przedstawicielami PKP, Prezydent

powiedział, że rozmowy dotyczyły wielu tematów, m.in. programu “Mieszkanie plus”- PKP

jest zainteresowane terenami przy al. Poznańskiej, a w związku z tym jest potrzebna zmiana

miejscowego  planu  zagospodarowania  oraz  remontów  na  terenie  stacji  PKP,  w  tym

remontów peronów.

• Odnosząc  się  do  51.  punktu  sprawozdania  i  uczestnictwa  w  zgromadzeniu  Związku

Międzygminnego  PRGOK,  Prezydent  powiedział,  że  to  było  chyba  jakieś  techniczne

posiedzenie.

• Odnośnie do 104. punktu sprawozdania i wniesienia pozwu przeciwko Skarbowi Państwa,

Prezydent powiedział, że ten pozew był przygotowywany przez wiele lat i dodał, że nie ma

dla niego znaczenia, kto w danym okresie rządzi i że, kiedy będzie prezydentem zawsze

będzie się zachowywać tak samo racjonalnie  w sytuacji,  kiedy ktoś nam każe coś robić

i daje na to za mało pieniędzy.

• Odnosząc się do pytań zadanych przez radnego Zbigniewa Pyziaka, Prezydent powiedział,

że jeśli chodzi o budżet obywatelski, to wszystko o czym mówił radny wydarzy się po 14

września. W sprawie pozostałych pytań zgłoszonych przez radnego Pyziaka wypowie się

Skarbnik Gminy.

• Odnośnie  do  poruszonej  przez  radnego  Tomasza  Jopka  kwestii  rewitalizacji  Wyspy,

Prezydent powiedział, że o szczegółach powie Skarbnik.

• Odnosząc się do kwestii podwyżek dla nauczycieli, Prezydent powiedział, że podwyżka jest

w tej chwili zapisem na kartce papieru. Nie tylko nie dostaliśmy pieniędzy, ale w tej chwili

nie mamy też informacji, ile pieniędzy dostaniemy. Przekażemy nauczycielom pieniądze co

do grosza, ale tylko tyle, ile dostaniemy - dodał Prezydent.

• Odnośnie do 34. punktu sprawozdania i studyjnego wyjazdu do Hesji, Prezydent powiedział,

że  sprawa  dotyczy  zastosowania  technologii  wodorowych.  Prezydent  dodał,  że  wkrótce

będziemy mogli  pewnie  pokazać  jeden  z  projektów,  który  chcemy  złożyć  z  wnioskiem

o dofinansowanie.
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• Odnosząc  się  do  114.  punktu  sprawozdania  i  podsumowania,  wraz  z  przedstawicielami

Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu, pracy samorządów z północnej Wielkopolski nad

strategią województwa wielkopolskiego do 2030 roku, Prezydent powiedział, że przyjęliśmy

rolę koordynatora subregionalnego i dodał, że w tym pierwszym projekcie nie znalazły się

projekty bardzo ważne dla nas.

• Odnośnie do 33. punktu sprawozdania i spotkania z Adamem Bodnarem, Rzecznikiem Praw

Obywatelskich, Prezydent powiedział,  że powitał gościa, ale to było właściwie spotkanie

z mieszkańcami.

• Odnosząc się  do 97.  punktu sprawozdania i  uczestnictwa w posiedzeniu Komisji  Oceny

Projektów  Inwestycyjnych  dla  przebiegu  drogi  ekspresowej  S10  na  odcinku  -  koniec

obwodnicy Stargardu do rzeki Gwdy (początek obwodnicy Piły), Prezydent powiedział, że

na tym spotkaniu ustalono ostateczny przebieg drogi, która ma łączyć Piłę ze Szczecinem.

Skarbnik Gminy Piła powiedziała, odnosząc się do punktów: 91. i 167., dotyczących wniosków

w sprawie  umorzeń  podatków od  nieruchomości,  o  które  pytał  radny  Zbigniew Pyziak,  że  za

każdym  razem  wnioskujący  musi  umotywować  swój  wniosek.  W  ramach  postępowania

prowadzonego przez Urząd Miasta, wzywamy do przedłożenia stosownych dokumentów. Skarbnik

podkreśliła,  że  tylko  te  przypadki,  które  są  uzasadnione  i  spełniają  wszystkie  wymogi  i  są

rozpatrywane  na  kolegium  Prezydenta  mogą  być  rozpatrzone  pozytywnie.  W  punkcie  167.

sprawozdania chodzi o osobę fizyczną, która ma zaległości wobec Urzędu Miasta nie tylko z tytułu

podatku od nieruchomości,  a  zaproponowana kwota  raty spłaty zaległości  w wysokości  300 zł

w  stosunku  przedłożonego  dochodu  jest  niewystarczająca,  natomiast  czas  spłaty  przekraczałby

6 lat. Punkt 91. sprawozdania dotyczy miejskiej spółki - powiedziała Skarbnik Gminy - i dodała, że

także nasza spółka, przy składaniu tego typu wniosku, musi spełnić wszystkie wymogi formalne

i uzasadnić swój wniosek. Odnosząc się do tematu rewitalizacji terenów nadrzecznych, skarbnik

Ewelina  Ślugajska  powiedziała,  że  w naszym WPF zostało  wpisane  zadanie  w ramach  okresu

realizacji  od  roku  2016  do  roku  2021,  bo  jakiś  czas  temu  zmienialiśmy  czas  realizacji  tego

przedsięwzięcia,  po  otrzymaniu  zgody  z  Urzędu  Marszałkowskiego  na  przedłużenie  terminu

realizacji do roku 2021. Ogłosiliśmy przetarg na drugie zadanie. W tym tygodniu, bodajże, nastąpi

podpisanie umowy z wykonawcą, który został wyłoniony. Łączne nakłady finansowe, które w tej

chwili  mamy na rewitalizację,  na te dwa zadania,  to kwota nieco ponad 21 mln zł  i  zostało to

rozpisane na 3 lata. Skarbnik dodała, że otrzymamy na to zadanie dofinansowanie w wysokości

85% wydatków kwalifikowalnych, więc realizacja będzie pokryta w znacznej części ze środków

zewnętrznych.
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Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że każda firma przygotowuje projekt budżetu i stara się ten

budżet  zrealizować.  Są  natomiast  podmioty,  gminne,  które  występują  zawsze  o  dotacje  i  je

otrzymują, a kiedy mają zaległości, to wnoszą o ich umorzenie. Radny Pyziak powiedział, że nie

chce, by to się stało tradycją.

Radny Tomasz Jopek powiedział, odnosząc się do zadań związanych z rewitalizacją Wyspy, że

chodzi o 2 dodatkowe miliony i zapytał, czy 85% dofinansowania nie będzie zwiększone - z jakiego

źródła będą pochodzić dodatkowe 2 mln zł.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  stawka  umorzeniowa  na  Inwest-Parku,  to  jest  półroczna

zaległość. Radna powiedziała też, że jeśli chodzi o podział podatku dochodowego pomiędzy rząd

i  samorząd,  to  zdaniem  radnej  to  nie  są  ani  rządowe,  ani  samorządowe  podatki.  Tu  chodzi

o  pomniejszenie  o  1%  w  płatności  w  podatku  dochodowym  do  budżetu  państwa  i  to  dotyka

najsłabszej finansowo grupy ludzi w Polsce, to są pieniądze Polaków.

Skarbnik Gminy powiedziała, odnosząc się do wypowiedzi radnego Zbigniewa Pyziaka, że nie

chce  by  ktoś  odniósł  takie  wrażenie,  że  wszystkie  miejskie  spółki  piszą  wnioski  o  umorzenie

podatku, bo tak nie jest, ale są takie dziedziny, które zawsze będą deficytowe - np. spółka Aqua-Pil

w ramach swojej działalności prowadzi basen. Odnosząc się do pytania radnego Tomasza Jopka,

Skarbnik powiedziała, że zabezpieczaliśmy wartość nakładów finansowych na to zadanie, łącznie,

21 mln zł.  Wniosek, który składaliśmy o dofinansowanie do Urzędu Marszałkowskiego dotyczy

kwoty około 19 mln zł i z tej kwoty otrzymamy dofinansowanie na poziomie 85%. Natomiast 2 mln

zł, o które pytał radny Jopek, zabezpieczone były w uchwale budżetowej w ramach bieżącego roku

i wcześniej w WPF. Skarbnik podkreśliła, że nie będzie potrzebna żadna korekta.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  odnosząc się do pytania radnego Ryszarda Małeckiego

dotyczącego podwyżek dla nauczycieli, że nauczyciele czekają na pieniądze, ktoś coś obiecał, ale

środki nie wpłynęły. Jeśli ktoś gospodaruje pieniędzmi, to bilans musi się zgadzać, a tutaj się nie

zgadza. Z jednej strony coś obiecano, a z drugiej strony nie ma na to środków. Od lat dokładamy do

oświaty duże pieniądze i dokładamy coraz więcej, a problem ten dotyczy nie tylko oświaty.

Radny Tomasz Jopek dopytał o poziom zewnętrznego dofinansowanie do zadania dotyczącego

rewitalizacji Wyspy.

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że to będzie 85% wydatków kwalifikowalnych, czyli wydatków,

które zostały zgłoszone, bodajże dwa i pół roku temu w ramach pierwotnego wniosku o płatność.
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Trzeba wziąć pod uwagę, że kosztorysy, które zostały wtedy wykonane różnią się, jak zawsze, od

tych, które pojawiają się w momencie podpisywania umów.

Prezydent Głowski powiedział, że z ustaw wynika kwestia decydowania przez Radę w ramach jej

kompetencji. W ustawach jest napisane, ile dany podmiot ma udziału w poszczególnych podatkach

i każdy z podmiotów powinien decydować o podziale w ramach tej części podatków, którą dany

podmiot ściąga.

Radny Marek Toboła powiedział, że reforma samorządowa była jedną z lepiej przygotowanych

i  przeprowadzonych  reform  w  Polsce.  Podejmując  decyzję  o  remontach,  inwestycjach,

podejmujemy  je  w  oparciu  o  oczekiwania  mieszkańców.  W  ramach  interpelacji  zgłaszane  są

kwestie dotyczące różnych potrzeb, np. remontów chodników, ale mówimy też, że na realizację

wszystkich zadań brakuje środków. Jeśli, jako samorząd, mamy w tej chwili zmniejszone dochody,

to zdaniem radnego, będziemy mieli w mieście z tego tytułu mniej o około 6 mln zł.

Radna Maria Miler powiedziała,  że nasz rząd obniżył stawkę procentową CIT z 15% do 9%.

Okazało się, że wpływy do budżetu wzrosły, a udział w CIT też jest udziałem gminy, więc nie

powinniśmy z góry przesądzać, że będzie źle.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że pozew Piły w stosunku do Skarbu Państwa dotyczy

lat  2008-2016,  więc  dotyczy  lat  rządów  Platformy  Obywatelskiej  i  PSL.  Odnosząc  się  do

wprowadzenia  na  sesji  punktu  dotyczącego  zmian  w  budżecie,  radny  powiedział,  że  rozumie

wystąpienie radnej Marii Miler jako sprzeciw wobec niedobrej praktyki ciągłego przedstawiania na

forum Rady uchwał, które nie były opiniowane przez stałe komisje Rady Miasta Piły, natomiast nie

ma tu odniesienia do kwestii merytorycznych. Uchwałę, którą musimy skorygować przygotował

Prezydent i my oczywiście skorygujemy tę uchwałę, ale nie można sugerować radnym, że mają

miejsce działania niezgodne z przepisami prawa.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok przedstawiła

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/118/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  najmu  omówiła  Grażyna

Wierzbicka, dyrektor Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Pile.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/119/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający uchwałę nr XI/101/07 Rady Miasta Piły z dnia 26

czerwca 2007 r. w sprawie połączenia jednostek budżetowych o nazwach: Miejski Zarząd Dróg

w Pile oraz Zarząd Zieleni i Cmentarzy Komunalnych w Pile przedstawił  Jerzy Mac, dyrektor

Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał, jak wygląda praktyka w odniesieniu do wykonywania prac

związanych  z  nasadzeniami  i  utrzymaniem zieleni  w Mieście  i  czy  celowe  było  wyzbycie  się

instytucji pn. Zakład Zieleni Miejskiej.

Dyrektor Mac powiedział, że w strukturze Zarządu Dróg i Zieleni jest komórka - dział zieleni.

Dyrektor dodał, że zadania wykonywane przez Zarząd Dróg i Zieleni są wykonywane, w ramach

posiadanych środków, w sposób dobry.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/120/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  Pl.  Powstańców  Warszawy  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że chce zapytać o teren, na którym znajduje się Domek

Staszica.  Chodzi o kwestie  związane z inwestowaniem wokół  tego obiektu.  Ma ta  uchwała też

związek z uchwałami dotyczącymi wykorzystania środków zewnętrznych na rozbudowę Domku

Staszica.  Radny  powiedział,  że  tam  odbywają  się  m.in.  koncerty,  które  przyciągają  znaczną

widownię i zauważa się brak np. odpowiedniej sceny i odpowiedniej liczby miejsc dla widowni.

Radny  Karpiński  zapytał,  jakie  było  stanowisko  konserwatora  zabytków  w  tej  sprawie  i  jak

Prezydent  widzi  kwestię  wykorzystania  zapisów planistycznych  -  czy  spełnią  one  oczekiwania

mieszkańców.

Radna Maria Miler powiedziała, że pytała już wcześniej o tereny objęte ochroną, ale też o tereny

przeznaczone  pod  zabudowę  wielorodzinną.  Radna  chciała  się  dowiedzieć,  czy  w  Pile,

w konsekwencji tych wszystkich zmian w planach, które Rada zatwierdza nie nastąpi jakiś przesyt

w  temacie  mieszkań.  Radna  Miler  powiedziała,  że  zwróciła  wcześniej  uwagę  na  to,  że

potrzebujemy  w  Pile  tanich  mieszkań  dla  mieszkańców  dysponujących  mniejszymi  środkami.

Radna dodała, że na posiedzeniu komisji rozmawiała z dyrektor Wojtecką na temat gruntów Skarbu

Państwa,  które są  rozpatrywane w kontekście  budowy mieszkań w ramach realizacji  programu

“Mieszkanie plus” i Dyrektor wskazała dwa takie miejsca na terenie naszego miasta. Radna Miler

powiedziała,  że  deweloperzy  wykonują  ciężką,  solidną  pracę,  ale  zapytała,  czy  nie  można

spowodować, by deweloperzy partycypowali w kosztach inwestycji.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do wypowiedzi radnej Marii Miler, że, kiedy

zwraca się do nas jakiś podmiot, to z każdym rozmawiamy. Chcemy budować tak samo szybko te

mieszkania, które są zapowiedziane w ramach budowy mieszkań przez państwo, jak i te budowane

przez  deweloperów.  Prezydent  powiedział  też,  że  mieszkania  budowane  w  ramach  programu
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“Mieszkanie  plus” wcale  nie  należą,  jeśli  chodzi  o  wynajem, do najtańszych.  Odnosząc się  do

kwestii udziału przedsiębiorców w inwestycjach, Prezydent powiedział, że mógłby, jako przykład

partycypacji,  pokazać kilkanaście dużych inwestycji  na terenie Miasta.  Odnosząc się do kwestii

poruszonej  przez  radnego  Mieczysława  Karpińskiego,  Prezydent  powiedział,  że  Konserwator

wypowiedziała się pozytywnie i, chyba, nie wniosła żadnych takich uwag, które uniemożliwiałyby

nam złożenie wniosku o dofinansowanie inwestycji.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, odnosząc się do kwestii Muzeum Stanisława Staszica, że projekt

zagospodarowania tego terenu był  wykonany na wniosek ówczesnego dyrektora Muzeum i  był

przedstawiony konserwatorowi zabytków.

Radny Marek Toboła powiedział,  że  Rada  będzie  na  pewno czynić  wszystko,  by  w Pile  nie

brakowało terenów pod budownictwo mieszkaniowe.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że cieszy się, że na prace na tym terenie przeznaczone

są tak duże środki i dodał, że ma nadzieję, że efekt zadowoli mieszkańców.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 21 głosami “za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 21 głosami “za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie - 20 głosami “za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/121/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 8.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Zesłańców  Sybiru  i  Rodła

przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor  Wojtecka zgłosiła  autopoprawkę.  Autopoprawka  dotyczy  załącznika  graficznego.

Zmieniamy załącznik graficzny - powiedziała Dyrektor - bo na poprzednim błędnie została opisana

nazwa  ulicy  znajdującej  się  poza  obszarem  określonym  jako  granice  przystąpienia  do  planu

zagospodarowania.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że chce przy okazji omawiania tego projektu uchwały

zwrócić  uwagę  na  kilka  spraw.  Ten  teren  obejmuje  obszar,  na  którym  dokonano  wcześniej

sprzedaży gruntów. Mamy przeznaczenie działek pod pewne funkcje, które nie zawsze pasują do

otoczenia,  do  innych  działek.  Mamy  np.,  w  otoczeniu  tych  działek,  PWSZ,  a  w  pobliżu  jest

budynek stacji diagnostycznej, więc mamy pewien konflikt funkcjonalny. Kolejna kwestia dotyczy

dróg, które często mają wielu współwłaścicieli i stwarza to problem w przebudowie tych dróg.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, że na tym terenie znajdują się budynki po wojsku, w których

prowadzona jest działalność gospodarcza i zapytał, jaki wpływ na to mieć będą zmiany w planie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  poruszone  przez  radnych  kwestie  znalazły  się  we

wnioskach, które wpłynęły. To wnioski - dodał Prezydent - które idą w kierunku uporządkowania

tej przestrzeni.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/122/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Szybowników, Koszalińskiej

i Kołobrzeskiej przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.
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Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/123/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 10.

Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  zmieniający  uchwałę  w sprawie  określenia  zasad udzielania

i  rozmiaru  obniżek,  przyznawania  zwolnień  od  obowiązku  realizacji  zajęć  oraz  tygodniowego

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli  niewymienionych w art.  42 ust.  3 Karty

Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Piła przedstawił  Sebastian

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami  “za”,  przy 1  głosie  “przeciw” -  uchwała  nr  XIV/124/19

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/400/166 Rady Miasta Piły

z  dnia  25  października  2016  r.  w  sprawie  utworzenia  Centrum  Usług  Wspólnych  przedstawił

Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.
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Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/125/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej omówiła Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że cieszy się, że dzisiaj procedowana jest uchwała w sprawie

nadania nazwy tej drodze, bo pytania w tej sprawie zadawali okoliczni mieszkańcy.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/126/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemców  pierwszeństwa

w nabyciu  budynków użytkowych  (garaży)  omówiła  Monika  Łukomska,  dyrektor Wydziału

Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/127/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  omówiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Dyrektor Łukomska zgłosiła autopoprawkę. Jest napisane: “Najem na pod altanę śmietnikową”,

a powinno być “Najem pod altanę śmietnikową”.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/128/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy omówiła  Monika Łukomska, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  chce  zapytać  o  położenie  nieruchomości  opisanej  pod

numerem 19. Radna zapytała o wielkość gruntu.

Dyrektor Łukomska powiedziała, że jest to około 26 m².

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  wymienionych  jest  kilka  nieruchomości,  a  radna  pyta

o lokalizację - ul. 14 Lutego 1-5 i pl. Konstytucji 3 Maja 10-11.

17



Dyrektor Łukomska powiedziała,  że wymienione są w tym punkcie 3 nieruchomości, bo linia

przesyłowa przebiega przez 3 nieruchomości.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/129/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy omówiła  Monika Łukomska,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/130/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości

oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  omówiła  Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/131/19  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  najmu  omówiła  Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział,  że  Dyrektor,  referując  projekt,  mówiła  o  garażach,

a w treści projektu nie ma o tym mowy.

Dyrektor Łukomska powiedziała,  że pomyliła projekty uchwał i  ominęła jeden druk. Dyrektor

omówiła właściwy projekt uchwały.

Radny Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że,  jak  rozumie,  budynki,  budynek,  który  został

rozbudowany, znajdują się na działce, która jest opisana jako ul. Okólna. Radny zapytał, czy tutaj

jest rozgraniczenie terenu pod budynki, pasaż przy ul. Okólnej i samej ulicy.

Dyrektor Łukomska odpowiedziała, że nie pamięta, czy w planie jest rozgraniczenie, ale dążymy

do tego, by rozgraniczenie się pojawiło.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie 15 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”  -

uchwała nr XIV/132/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 19.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy omówiła Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/133/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 20.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/613/14 Rady Miasta Piły z dnia 24 czerwca

2014  r.  w  sprawie  ustalenia  przystanków  komunikacyjnych,  udostępnianych  dla  operatorów

i  przewoźników  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  przystanków  komunikacyjnych,  których

właścicielem  jest  Gmina  Piła  przedstawiła  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  na  czerwcowej  sesji  Prezydent  mówił  o  poziomie

wykorzystania  autobusu linii  nr  19  w ciągu  jednego  miesiąca  i  maksymalna  liczba  pasażerów

jadących tym autobusem wynosiła  11.  Radny oczekiwał,  że  po tej  prezentacji  linia  ta  zostanie

zlikwidowana, bo jest nierentowna. Dzisiaj słyszymy o nowej linii - nr 19 Bis i jeśli radny dobrze

rozumie, to linia nr 19 została utrzymana, a dodatkowo wprowadzona zostaje linia nr 19 Bis.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedział, że w Pile mamy 2 rentowne linie,

a wszystkie pozostałe są nierentowne, ale musimy zabezpieczyć dojazd mieszkańców do różnych

części Miasta. W tej chwili trwa weryfikacja częstotliwości kursowania linii nr 19 i jest wysoce

prawdopodobne, że zostanie ona w sposób istotny ograniczona, bo nie można wozić powietrza.

Linia nr 19 Bis jest to oferta skierowana do studentów PWSZ i będziemy obserwować, w jakim

stopniu jest ona potrzebna.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  mowa  jest  o  studentach  PWSZ,  która  jest

usytuowana przy ul. Podchorążych, a nie przy ul. Kusocińskiego.

Dyrektor Plewa powiedziała, że przystanki przy ul. Bydgoskiej i Podchorążych już istnieją, więc

w uchwale jest mowa o nowych przystankach przy ul. Kusocińskiego.
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Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły podkreślił,  że  przystanek  przy  ul.

Kusocińskiego do tej pory nie funkcjonował.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/134/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2018 r. poz. 1330) oraz art. 24 ust.

1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego

przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochrony

danych) - Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1, w przypadku jeśli podczas

procedowania projektów uchwał dotyczących zgłoszeń kandydatów na ławników, które pozostawia

się bez dalszego biegu pojawią się zgłoszenia do dyskusji, konieczne będzie wyłączenie jawności

obrad.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie uchybień we wniosku kandydata

na ławnika.

Kama Frąckowska-Pilarska, przewodnicząca Zespołu do wyboru ławników powiedziała,  że

proponuje, by całość stanowiska była odczytana tylko raz, a w kolejnych punktach radna będzie

przedstawiać tylko uchybienia dotyczące poszczególnych kandydatów.

Nie zostały zgłoszone głosy sprzeciwu.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

stanowisko i uchybienia we wniosku kandydata na ławnika.

Głosowanie:

21



Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/135/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 22.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie uchybień we wniosku kandydata

na ławnika.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

uchybienia we wniosku kandydata na ławnika.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/136/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 23.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie uchybień we wniosku kandydata

na ławnika.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

uchybienia we wniosku kandydata na ławnika. 

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/137/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 24.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie uchybień we wniosku kandydata

na ławnika.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

uchybienia we wniosku kandydata na ławnika.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/138/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 25.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie uchybień we wniosku kandydata

na ławnika.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

uchybienia we wniosku kandydata na ławnika.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/139/19  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 26.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie uchybień we wniosku kandydata

na ławnika.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

uchybienia we wniosku kandydata na ławnika.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/140/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 27.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji

o kandydatach na ławników.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła  radną Kamę Frąckowską-Pilarską,

przewodniczącą Zespołu do wyboru ławników o przedstawienie stanowiska Zespołu do Wyboru

Ławników.

Kama Frąckowska-Pilarska, przewodnicząca Zespołu do wyboru ławników powiedziała, że na

posiedzeniach stałych komisji temat był omawiany bardzo dokładnie i przedstawiany był dokument

bardzo dokładnie, więc radna proponuje odczytanie samej liczby kandydatów na ławników - bez

podawania nazwisk.

Nie zostały zgłoszone głosy sprzeciwu.

Kama  Frąckowska-Pilarska,  przewodnicząca  Zespołu  do  wyboru  ławników przedstawiła

stanowisko Zespołu.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  “za” -  uchwała  nr  XIV/141/19  stanowi

załącznik do protokołu.

Przewodnicząca Rady podziękowała Zespołowi do wyboru ławników za bardzo rzetelną pracę.

W związku  z  opuszczeniem sali  przez  przewodniczącą  Marię  Kubicę,  prowadzenie  obrad

przejmuje Kazimierz Sulima, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Ad 28.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Miasta Piły.

Kazimierz Sulima, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zgłosił wniosek, by komisja doraźna

składała się z 3 członków.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami “za”.

Kazimierz Sulima, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o zgłaszanie kandydatów do

komisji doraźnej.

Radna  Zdzisława  Karpińska zgłosiła  kandydatury  radnych:  Teresy  Kasior  i  Lucjana

Szutkowskiego.

Radna Teresa Kasior wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Tomasz Słoboda zgłosił kandydaturę radnej Gabrieli Milskiej.

Radna Gabriela Milska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radny Zbigniew Pyziak zgłosił kandydaturę radnej Emilii Piechockiej.
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Radna Emilia Piechocka wyraziła zgodę na kandydowanie.

Kazimierz Sulima, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zgłosił wniosek ws. zamknięcia listy

kandydatów.

Głosowanie wniosku ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami “za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Teresy Kasior:

Radni przyjęli kandydaturę 15 głosami “za”, przy 5 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego:

Radni  przyjęli  kandydaturę  13  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “przeciw”  i  6  głosach

“wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Gabrieli Milskiej:

Radni  przyjęli  kandydaturę  13  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “przeciw”  i  6  głosach

“wstrzymujących się”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Emilii Piechockiej:

Radni  zaopiniowali  kandydaturę  10  głosami  “za”,  przy  2  głosach  “przeciw”  i  7  głosach

“wstrzymujących się”.

Wiceprzewodniczący Kazimierz Sulima powiedział, że w skład komisji doraźnej, decyzją Rady,

weszli radni: Teresa Kasior, Lucjan Szutkowski i Gabriela Milska.

Wiceprzewodniczący Kazimierz  Sulima ogłosił  przerwę na  czas  ukonstytuowania  się  komisji

doraźnej.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.
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Wiceprzewodniczący Kazimierz Sulima powiedział,  że  członkowie komisji  doraźnej zgłaszają

kandydaturę radnego Lucjana Szutkowskiego na przewodniczącego tej komisji.

Radny Lucjan Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Lucjana Szutkowskiego na przewodniczącego komisji

doraźnej:

Radni przyjęli kandydaturę 15 głosami “za”, przy 3 głosach “wstrzymujących się”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  17  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “wstrzymującym się” -  uchwała  nr

XIV/142/19 stanowi załącznik do protokołu.

Prowadzenie obrad przejmuje przewodnicząca Maria Kubica.

Ad 29.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Radny Tomasz  Jopek powiedział,  że  6  sierpnia  napisał  interpelację  ws.  Centrum Strzelectwa

Sportowego “Tarcza”.  Radny przedstawił  pytania  zawarte  w interpelacji.  Radny powiedział,  że

otrzymał odpowiedź, ale dodał, że chce dopytać o pewną sprawę. Kiedy na terenie strzelnicy miały

miejsce różne wydarzenia, to Miasto ponosiło koszty w wysokości 400 tys. zł, a kiedy nic się tam

nie dzieje, to płaci około 300 tys. zł. Radny poprosił o wyjaśnienie tej kwestii. Odnosząc się do

samej kwestii  imprez,  radny Jopek zapytał, jak mogą być plany imprez,  jeśli  strzelnica ma być

zamknięta.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że teren, o którym mówimy nie jest terenem zamkniętym,

zamknięta  jest  strzelnica.  Odnosząc  się  do  kwestii  kosztów  przedstawionych  wcześniej  przez

Prezydenta - 400, 500 tys. zł straty i kosztów teraz, to trzeba zwrócić uwagę na to, że w tej chwili

w sposób istotny  jest  tam ograniczona ochrona,  ograniczone jest  zatrudnienie  i  ograniczone są

wydatki na media, a w związku z tym koszty funkcjonowania spadają. Prezydent powiedział, że

chce przypomnieć, że swego czasu proponowaliśmy, by Powiat zechciał prowadzić na tym terenie

szkolenie strzeleckie, ale Powiat nie skorzystał z propozycji.
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Radny Tomasz Jopek powiedział,  że 13 maja Prezydent mówił,  że MON ma wziąć strzelnicę

i MON ma przekazać policji. 29 czerwca była w mediach informacja, że rzecznik Agencji Mienia

Wojskowego  powiedziała,  że  to  jest  wszystko  po  stronie  Miasta  i  to  od  Miasta  zależy,  kiedy

strzelnica przejdzie w ich ręce. Radny zapytał, co się teraz dzieje ze strzelnicą.

Prezydent Krzysztof  Szewc powiedział,  że  cały czas  trwają rozmowy na temat  przejęcia  tego

obiektu.  Ten  obiekt  otrzymaliśmy  darowizną  od  MON-u,  więc  do  MON-u  musimy  to  oddać,

a  MON musiałby  przekazać  policji.  Chcielibyśmy  to  zrobić  jak  najszybciej  -  dodał  prezydent

Szewc.

Ad 30.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny Kazimierz Sulima powiedział, że chciał powiedzieć o kwestii organizacyjnej. Jeśli podczas

głosowania  dwa  razy  naciśniemy ten  sam przycisk,  to  automatycznie  anulujemy oddany  przez

siebie  głos.  Radny  poprosił  też  radnych,  którzy  opuszczają  salę  obrad  o  wyjmowanie  kart

z urządzeń do głosowania.

Radny  Tomasz  Jopek powiedział,  że  chce  zadać  pytanie  związane  z  ul.  Pogodną.  Radny

powiedział, że mieszkańcy pytają, kiedy zostanie tam postawiony znak powstrzymujący tiry przed

wjeżdżaniem na tę ulicę, bo przejazd tak dużych pojazdów niszczy nawierzchnię tej drogi.

Radna Maria Miler powiedziała, że mieszkańcy zgłosili potrzebę postawienia ławek, szczególnie

w okresie letnim i szczególnie przy ciągach pieszo-rowerowych. Z taką prośbą zwrócili się m.in.

mieszkańcy  ul.  Bydgoskiej,  którzy,  wracając  do  domu z  zakupów,  chcieliby  móc  odpocząć  na

ławce. Radna powiedziała, że kolejną kwestią, którą chce poruszyć jest problem pracujących matek,

które często samotnie wychowują dzieci i mają problem z opieką nad dziećmi w okresie letnim.

Radna powiedziała, że dobrym rozwiązaniem są półkolonie. Radna zadała też pytanie związane ze

sprzedażą gruntów w ubiegłym roku - interpelacja zamieszczona jest na stronie BIP Urzędu Miasta

Piły - interpelacja nr 47.

Radna Emilia Piechocka zapytała, kiedy zostanie oddana do użytku sala gimnastyczna przy szkole

podstawowej nr 6 oraz w kiedy zostaną wprowadzone zmiany do budżetu Miasta Piły w odniesieniu

do  dotacji  dla  stowarzyszeń  ogrodowych  prowadzonych  przez  ROD-y.  Radna  powiedziała,  że

28



rozmawiała z przedstawicielami działkowców, którzy przekazali radnej listy konkretnych zadań do

wykonania.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  rozmawiał  z  Komendantem  Straży  Miejskiej

i zorientował się radny, że jest pewien problem. Straż Miejska pracuje do godziny 22.00, a potem

ma  przerwę.  Problem,  który  radny  chce  zgłosić  dotyczy  Śródmieścia.  Radny  Szutkowski

powiedział,  że  chciałby,  w  szerszym  gronie  odpowiednich  służb,  ustalić,  jakie  należy  podjąć

działania prowadzące do uspokojenia sytuacji. Radny wyjaśnił, że w tej okolicy jest kilka punktów

sprzedaży alkoholu i miejsca te są wyjątkowo atrakcyjne dla niektórych mieszkańców w godzinach

nocnych, co stanowi dużą uciążliwość dla mieszkańców tej okolicy.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, że chce zapytać o kwestię cyfrowej informacji pasażerskiej,

która miała powstać na terenie Piły. Radny zapytał, kto po stronie Miasta był odpowiedzialny za

przygotowanie tego projektu i pilotowanie jego realizacji.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  w tej  chwili  odpowie  na  pytania  w tym zakresie,

w jakim będzie mógł, a w pozostałym zakresie po złożeniu interpelacji na piśmie. Odnosząc się do

kwestii ul. Pogodnej, Prezydent powiedział, że mieszkańcy zwrócili się do Urzędu Miasta z prośbą

o interwencję.  Powstał  tam,  w mojej  ocenie,  nielegalnie  pewien zakład  -  powiedział  prezydent

Szewc  -  o  charakterze  usługowo-handlowym.  Zostały  wystosowane  pisma  do  Powiatowego

Inspektora  Nadzoru  Budowlanego.  Została  wydana  decyzja,  od  której  odwołała  się  osoba,  na

terenie  której  ten  zakład  się  znajduje.  Chyba  17  lipca  została  podpisana  umowa  zlecenie  do

opracowania kwestii ruchu drogowego nie tylko na ul. Pogodnej, ale w całym tym rejonie. Bodajże

na koniec września będzie gotowy schemat organizacji ruchu drogowego i wtedy zostaną podjęte

związane z tym działania. Odnosząc się do poruszonej przez radną Miler kwestii ławek, Prezydent

powiedział,  że  ławki  są  potrzebne  w bardzo  wielu  miejscach  i  w ramach  naszych  możliwości

staramy się  systematycznie stawiać nowe ławki.  Odnosząc się do kwestii  półkolonii,  prezydent

Szewc powiedział,  że  jesteśmy jednym z  niewielu  miast,  które  przeznacza  tak  duże  środki  na

wypoczynek letni dzieci. Odnosząc się do pytania o termin oddania sali gimnastycznej przy szkole

podstawowej nr 6,  Prezydent powiedział,  że nie potrafi  odpowiedzieć na to pytanie i  dodał,  że

wykonawca  już  kilka  razy  zwracał  się  do  inspektora  nadzoru  budowlanego  o  pozytywne

zaopiniowanie oddania do użytkowania. Odnosząc się do tematu zakłócania porządku i spokoju na

Śródmieściu, Prezydent powiedział, że chodzi m.in. o młodzież i dodał, że rozmawiał na ten temat

z Komendantem policji oraz, że poruszy ten problem ponownie. Odnosząc się do pytania radnego

Słobody,  prezydent  Szewc odpowiedział,  że  za  przygotowanie  projektu  związanego  z  cyfrową

informacją pasażerską odpowiedzialny był Wydział Rozwoju i Funduszy Europejskich.
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Radna Gabriela Milska powiedziała, że składała interpelacje i otrzymała na nie odpowiedzi, ale

nie jest zadowolona z tych odpowiedzi, a radna chciałaby pomóc mieszkańcom osiedla, które jest

zaniedbane - chodzi o dołki prawostronne. Radna Milska powiedziała, że byłaby szczęśliwa, gdyby

udało  się  załatwić  choć  drobne  sprawy.  Radna  powiedziała,  że  kilka  miesięcy  temu  prosiła

o powieszenie tablic z nazwami ulic - powieszona została jedna tablica. Radna Milska zapytała też

o  sklep  na  osiedlu,  który  jest  otwierany  o  różnych  godzinach,  co  powoduje  zdenerwowanie

mieszkańców.  Radna  zapytała  też  o  przekrzywioną  lampę,  która,  jak  wyjaśnił  w  odpowiedzi

Prezydent, stoi na terenie PKP. Radna poprosiła Prezydenta o podpowiedź, w jaki sposób radna

może spróbować załatwić tę sprawę.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że ma świadomość tego, że interpelacje, które zgłaszają

radni, zgłaszane są w związku z potrzebami mieszkańców, ale, jak wiedzą radni, poziom wydatków

jest  ograniczony,  a w przyszłym roku remonty będą ograniczone,  bo na wszystko potrzebne są

określone pieniądze. Wybieramy te zadania, które służyć będą większej liczbie mieszkańców, i na

które pozyskujemy środki zewnętrzne.

Eligiusz  Komarowski,  starosta  pilski powiedział,  że  chce  się  odnieść  do  tematu  strzelnicy.

Starosta powiedział, że usłyszał taką informację, że gdyby Powiat sfinansował zajęcia ze strzelania

dla  jednego  rocznika,  to  pewnie  decyzja  w  sprawie  strzelnicy  mogłaby  być  inna.  Starosta

powiedział,  że  chce  przypomnieć,  iż  w  2016  roku  Prezydent  Miasta  wypowiedział  Powiatowi

Pilskiemu porozumienie, które funkcjonowało od kilku lat, a które dotyczyło współpracy w zakresie

sportu, kultury i promocji. Starosta powiedział, że jeśli dobrze pamięta, to koszt dopłat na szkolenie

strzeleckie  dla  uczniów  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  wynosił  około  500  tys.  zł.  Jeśli

przyjmiemy, że jeden rocznik, to około ⅛, to byłaby to kwota około 40 tys. zł. Jeśli oferta byłaby

przedstawiona w trakcie negocjacji, to trudno by było Powiatowi nie skorzystać z takiej oferty, tym

bardziej, że Powiat dotuje sport strzelecki. Starosta Eligiusz Komarowski powiedział, że dotarły do

niego  ostatnio  informacje,  że  to  Powiat  Pilski  jest  odpowiedzialny  za  to,  że  nie  funkcjonują

PSZOK-i. Starosta powiedział, że Powiat Pilski jest odpowiedzialny za etap związany z wydaniem

pozwolenia budowlanego,  ale  te  pozwolenia zostały wydane 2,  3  lata  temu.  Natomiast  decyzje

o  użytkowaniu  tego  obiektu  po  zakończeniu  budowy  wydaje  Powiatowy  Inspektor  Nadzoru

Budowlanego,  który  jest  przedstawicielem  administracji  rządowej.  Starosta  Komarowski

powiedział, że w ostatnim czasie m.in. Związek Międzygminny PRGOK, jako inwestor, wystąpił do

Starostwa  Pilskiego  z  wnioskiem o  wydanie  kolejnego  pozwolenia  budowlanego,  a  nie  można

wydać pozwolenia budowlanego na coś, co de facto jest już zbudowane.
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Prezydent Krzysztof Szewc powiedział,  że mówiąc o uczniach gimnazjów, a obecnie uczniach

szkół średnich, mówimy o systematycznym szkoleniu, a nie o organizowaniu imprez sportowych

lub okolicznościowych. Odnosząc się do kwestii Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego,

Prezydent  powiedział,  że  w samej  nazwie jest  słowo “powiatowy” i  z  tego,  co  Prezydent  wie,

w innych powiatach nie było problemów z uruchomieniem PSZOK-ów - tylko w Powiecie Pilskim.

Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Starosty,  że  nie  można  wydać  drugiego  pozwolenia  na  budowę,

Prezydent powiedział, że można natomiast zmienić pozwolenie.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że Związek Międzygminny PRGOK działa na terenie kilku

powiatów i w oparciu o identyczne dokumenty uzyskał pozwolenia w sąsiednich powiatach. Kiedy

uzyskuje  się  pozwolenie  na  budowę  -  powiedział  radny  Szutkowski  -  kieruje  się  określone

dokumenty  do  odpowiednich  służb,  w  tym również  do  nadzoru  budowlanego.  Przez  2,  3  lata

dokumenty  leżą  na  półkach  i  kiedy  dochodzi  do  odbioru,  to  okazuje  się,  że  nie  są  ważne

uzgodnienia z jedynymi rzeczoznawcami ds. przeciwpożarowych, bo przychodzą funkcjonariusze

odpowiedniej służby pożarowej, którzy doszukują się nieważności. Ktoś czuwa nad tym, by było

pod górkę - powiedział radny Szutkowski.

Starosta pilski powiedział, że jeśli chodzi o działalność powiatowego nadzoru budowlanego, to

Starosta uczestniczy w procesie powoływania Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego czy

szefa naszej straży pożarnej, ale Starosta nie ma żadnych praw, by im cokolwiek nakazać. Starosta

pilski dodał, że nie można mieć pretensji, że Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego czegoś

nie odebrał,  jeśli  Gmina,  PRGOK, nie  wystąpił  z wnioskiem o dokonanie odbioru,  a  w marcu

wpłynęły takie wnioski np. z Wyrzyska, Grabówna, Ujścia, a kilka dni później były wycofywane.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że z tego, co Prezydent wie, wniosek był składany, ale po

różnego rodzaju rozmowach, uzgodnieniach był wycofywany.

Ad 31.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta

Piły zakończyła obrady XIV sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła Przewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Maria Kubica
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